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ZÁPIS Z CMS FÓRA – 15. 6. 2012 

 
 
 

Výsledky jednání: 
 
Shrnutí: 

1. Zahájení: 

Vedoucí oddělení rozvoje služeb KIVS odboru provozu informačních technologií a komunikací MV 
Ing. Josef Matějka zahájil jednání CMS Fóra č. 2/2012 a přivítal účastníky jednání. 

Dále představil členy realizačního týmu projektu KIVS MV ČR: 

  

Ing. Vladimír Velas - ředitel odboru provozu informačních technologií a komunikací MV 

Ing. František Štefan - poradce náměstka MV pro informační technologie a eGovernment  

Mgr. Ondřej Knebl – právník, příprava a úpravy Dohody o centralizovaném zadávání a 
konzultace v právní oblasti v ránci projektu 

JUDr. Zdeněk Dědič -  odbor provozu informačních technologií a komunikací, 

Zástupci realizátora zadávacího řízení projektu KIVS – společnosti eCENTRE, a.s. 

Vítězslav Grygar – koordinace zadávacího řízení 

Ing. Roman Pokorný - zodpovědnost za realizaci zadávacího řízení 

JUDr. Tomáš Panáček – advokát, zodpovědnost za právní stránku zadávacího řízení 

Alice Mazurková – zodpovědnost za komunikaci v rámci projektu 

 
Název: 

 
Jednání CMS Fora č. 2/2012 

 
Datum konání: 

 
15.06.2012 

 
Program / předmět jednání: 
Předmětem jednání byly oblasti dle následující agendy jednání. 
 
Agenda: 

1. Zahájení 

2. Agenda KIVS 

 - principy systému zadávacího řízení VZ,  

- dynamický nákupní systém,  

- rozdělení služeb, jenž jsou předmětem Dohody o centralizovaném zadávání (DoCZ),  

- vysvětlení funkce DoCZ, upřesnění objednávek cestou Poptávkových (požadavkových) 
listů 

3. Různé 
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Ing. Matějka následně předal slovo V. Grygarovi k prezentaci Koncepce nákupu datových a 
hlasových služeb KIVS v období po 27. 3. 2013. 
 
2. Agenda KIVS: 
 
V. Grygar informoval o rezortních systémech centralizovaného zadávání, o nákupu datových a 
hlasových služeb KIVS s využitím dynamického nákupního systému  (DNS) a o legislativním 
rámci projektu. 
 
Legislativní rámec projektu: 
usnesení vlády ze dne 20. července 2011 č. 563,  
usnesení vlády ze dne 14. prosince 2011 č. 930  
usnesení vlády ze dne 30. května 2012 č. 385 
 
Dále uvedl hlavní cíle projektu KIVS MV ČR, a důvody  pro volbu centralizovaného zadávání a 
využití DNS:  
- reakce na vývoj telekomunikačního trhu 
- kybernetická bezpečnost 
- dosažení maximálních úspor výdajů státního rozpočtu 
 
 
F. Štefan doplnil info o popis rozdělení služeb, které jsou předmětem projektu KIVS, na 
povinně/nepovinně poptávané, jak je definováno v příloze č. 1 Dohody o centralizovaném 
zadávání (dále jen „DoCZ“).  
 
 
 
Z následné diskuse vyplynuly zejména následující okruhy otázek a připomínek: 
 
- Předložené rozdělení služeb na povinné a nepovinné   není v souladu s usnesením vlády ze 
dne 30. května 2012 č. 385 (dále jen „UV č. 385/2012“), podle něhož mají být povinně soutěženy 
pouze služby VPN připojené do CMS, včetně symetrického internetu, nikoliv všechny - uvedl 
zástupce MF pan Novotný 
 
- DoCZ Ministerstvo financí (MF) podepíše jen v případě, že MV přílohu č. 1 upraví v souladu 
s UV č. 385/2012.  
 
- Nebyla dosud předložena Koncepce rozvoje KIVS, pouze její návrh.  
 
F. Štefan – MV si je vědomo potřeby urychleně představit Koncepci rozvoje KIVS, která nahradí 
již přežitou Koncepci KIVS z roku 2006, v rámci UV č. 385/2012 byl pro její předložení vládou 
schválen termín 30. září 2012, základní body této Koncepce rozvoje KIVS byly však představeny 
již v Koncepci nákupu datových a hlasových služeb KIVS. 
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- Požadavek, aby příloha č. 1 k DoCZ byla upravena v souladu s přijatým usnesením č. 
385/2012. Pí Valešová (Ministerstvo spravedlnosti) předala zástupcům MV přílohu č. 1 k DoCZ 
již upravenou v souladu s UV č. 385/2012. 
 
F. Štefan – veškerá technologie IP VPN veřejné správy bude konfigurována na úrovni CMS  a 
bude jeden Interconnect; tato informace zazní v připravované Koncepci rozvoje KIVS, která dle 
UV č. 385/2012 bude předložena vládě do 30. září 2012. IP VPN budou povinně soutěženy 
všechny. 
Koncepce nákupu datových a hlasových služeb KIVS upravená dle došlých připomínek (zejm. 
MF) byla již v momentě konání CMS Fora zveřejněna na webu MV, čímž byl splněn úkol uložený 
v bodě II/1b UV č. 385/2012. 
 
Z. Dědič -  povinné soutěžení symetrického internetu do CMS se týká pouze MV 
 
F. Štefan - příloha č. 1 k DoCZ bude doplněna o další řádek, a sice jako další nepovinně 
nakupovaná položka bude symetrický internet, který s přístupem do CMS nesouvisí. Takto 
upravená příloha bude zveřejněna a volně zpřístupněna ke stažení na webu MV.  
 
- Nebylo zmíněno usnesení č. 50 přijaté vládou dne 18. ledna 2012  
Odpověď: Toto usnesení stanovilo decentralizovaný nákup KIVS služeb pouze pro období 1 
roku, tato informace zazněla opakovaně jak v rámci vypořádání meziresortního připomínkového 
řízení, tak byla doplněna i do Návrhu Koncepce nákupu datových a hlasových služeb KIVS. 
Ministerstvo vnitra je na základě § 12 kompetenčního zákona (č. 2/1969 Sb.) a § 4 zákona o 
informačních systémech veřejné správy (č. 365/2000 Sb.) subjektem zodpovědným za oblast 
ISVS, za zpracovávání návrhů strategických dokumentů v této oblasti (i z hlediska bezpečnosti) 
a taktéž má za úkol přetvářet ISVS. Je proto plně způsobilé připravit a představit jak Koncepci 
nákupu datových a hlasových služeb KIVS , tak Koncepci rozvoje KIVS.  
 
- Byl vznesen dotaz, zda bude zpracován manuál k DoCZ. 
Odpověď: Ano, manuál bude zpracován a bude umístěn na webu ještě před konáním dalšího 
CMS Fora (tj. před 21. červnem 2012).  
 
- Proč jsou jako povinné uváděny všechny OSS, kdo v tomto případě podepisuje  DoCZ? 
O. Knebl - Vztahy uvnitř rezortu by měl řešit primárně příslušný rezort. MV je připraveno uzavřít 
DoCZ s kterýmkoli subjektem, oprávněným k účasti na projektu KIVS, který o to projeví zájem. S 
ohledem na povahu centralizovaného zadávání, kdy MV zadává příslušné VZ na účet 
zadavatelů, lze zjednodušit, že DoCZ uzavírá s MV v rámci rezortu ta organizace, která bude 
příslušné služby hradit poskytovateli. Tedy v případech, kdy za podřízené organizace hradí 
nákup služeb nadřízený rezort, uzavírá DoCZ pouze nadřízený rezort. Součástí DoCZ (v její 
příloze) by pak mělo být zmocnění podřízených organizací k uzavření DoCZ jejich jménem  
 
Doplnění do zápisu:  
– dle usnesení vlády č. 385 článku II odst 2.  
1/ DoCZ podepisují jednotlivé organizace dle výše uvedeného s MV coby centrálním zadavatelem  
2/ DoCZ podepisují resorty v rámci Resortních systému centralizovaného zadávání (usnesení vlády č.563 a 930 
/2011) s tím, že:  
a/ podepisuje za všechny podřízené organizace resort (a tím hradí jejich náklady za poskytované služby)  
b/ podepisuje resort na základě svých DoCZ či zmocnění s podřízenými organizacemi a následně podepisuje resort s 
MV (v tomto případě si platí jednotlivé organizace náklady za služby samostatně)  
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- Kdo bude po vysoutěžení zodpovídat za provoz služeb? 
F. Štefan –  přislíbil zřízení jediného centrálního HelpDesku, který bude spuštěn ve 4. kvartálu 
tohoto roku a bude provozován Ministerstvem vnitra. 
 
- Má smysl podepsat  DoCZ i v případě dostupnosti pouze jednoho operátora?  
T. Panáček – Ano, jelikož to nebrání tomu, aby organizace nyní podepsala DoCZ s vědomím, že 
za současné situace nebude naplněna. Do budoucna však bude mít jistotu, že v případě nově 
vzniklé poptávky na služby, či přistoupení nového operátora schopného je zajistit, může začít 
soutěžit centralizovaně přes MV. 
 
- Je nutné podepsat DoCZ i v případě, že služby budou soutěženy později? Jak bude řešen 
vznik nového subjektu? Musí své služby povinně soutěžit veřejné výzkumné instituce (VVI)? 
Zakládá podpis DoCZ povinnost vysoutěžit alespoň jednu službu? Proč se má DoCZ podepsat 
na dobu neurčitou, když se soutěží na 4 roky? 
O. Knebl – podpis DoCZ nezakládá povinnost zadavatele soutěžit konkrétní služby 
centralizovaně prostřednictvím MV.  

DoCZ by měla být uzavřena před tím, než MV zahájí soutěž, v případě vzniku nových subjektů je 
možné DoCZ podepsat i po zahájení DNS, který je oproti modelu centralizovaného zadávání 
prostřednictvím rámcové smlouvy otevřen po celé čtyřleté období. U dobrovolných organizací 
bude eventuální zúžení rozsahu služeb poptávaných centralizovaně řešeno dodatkem k DoCZ. 
(28.6.2012 - Odpověď Mgr. Knebla v zápise byla zpětně upravena doslovně dle citace na CMS Fóru dne 15.6.2012. 
Dovolujeme si upozornit, že finální stanovisko řídícího výboru KIVS, zda bude či nebude možné se zapojit do 
stávajícího DNS i po jeho zahájení, bude projednáno na Řídícím výboru dne 9.7.201 a sděleno na následujícím CMS 
Fóru. Děkujeme za pochopení. A. Mazurková) 

 
V. Velas – doplnil, že VVI zřizované na základě zákona č. 341/2005 Sb. jsou organizacemi, 
které nespadají do výčtu okruhu povinných subjektů dle UV č. 385/2012 – platí tedy pro ně 
dobrovolný nákup. Každá tato organizace je však řízena konkrétním ÚOSS, se kterým by tato 
organizace měla koordinovat svůj postup v rámci nákupu služeb KIVS. 
 
- Organizace CMS Fora nezvládnuta, obesláno zbytečně moc organizací téhož rezortu, již 
v minulém období obesílány pouze kontaktní osoby jednotlivých úřadů, kapacita místnosti 
nedostačuje počtu pozvaných osob. 
V. Grygar – na základě požadavků ze strany zadavatelů bylo na jednání řídícího výboru KIVS 
dne 11.6.2012 rozhodnuto o konání CMS Fóra s co možná nejdřívějším datem a to 15.6.2012. 
Chyba z naší strany byla, že jsme pozvánky neopatřili vrácenkou, abychom včas dokázali 
reagovat na zájem zadavatelů. Jménem realizačního týmu projektu KIVS se V.Grygar všem 
přítomným omluvil. Co se týče počtu oslovených organizací je to v souladu s usnesením vlády 
č.385 čl.II odst.2. KIVS je proces, který bude vyžadovat velkou dávku vysvětlujících informací, 
které by měly jednotlivé organizace mít k dispozici. V tuto chvíli se zpracovává databáze, kde se 
dopřesňují kontakní osoby, které jsou v dané oblasti kompetentní. Cílem je adresná komunikace. 
V.Grygar vyzval taktéž k součinnosti v této věci.  
 
V. Velas – na příštím jednání budou v případě potřeby otevřeny spojovací dveře a využit i 
přilehlý prostor jídelny, která je též ozvučena. 
 
Ministerstvo spravedlnosti a Ministerstvo kultury oznámily, že jejich resorty budu své podřízené 
organizace, ve věci KIVS, zastupovat v rámci Resortních systému centralizovaného zadávání 
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- Budou se po podpisu  DoCZ nějak měnit současně odebírané služby? 
F. Štefan – nikoliv, jedná se pouze o formu nákupu danou zákonem č. 137/2006 Sb., o 
veřejných zakázkách. DoCZ umožní v nsledujících čtyřech letech využít služby, které budou 
v nabídce KIVS a bude na zadavateli, zda si bude optimalizovat odebírané služby 
 
- Je třeba v případě přístupu do CMS přes ITS MV podepsat  DoCZ a vysoutěžit pro přístup další 
službu? 
F. Štefan – podepsat ano, vysoutěžit ne. Není to systém, který musí nutně něco koupit všem, 
podpis DoCZ je vstupenkou do DNS, není podmínkou nákupu. Taktéž je žádoucí, aby 
dodavatelé služeb měli přehled o rozsahu poptávaných služeb – jen tak mohou optimálně 
nacenit své služby.    
 
- Budou se muset měnit stávající konektivity VPN? 
F. Štefan – určitá migrace se uskuteční, její parametry budou uvedeny v Koncepci rozvoje KIVS 
předložené do konce 30. září 2012.   
 
- Proč je kladen důraz bezpečnější služby, některé z resortů se domnívají, že nepotřebují tak 
vysoký stupeň zabezpečení.  
F. Štefan – v souvislosti se spuštěním základních registrů k 1. červenci 2012 a citlivostí 
obíhajících dat, které nutně budou jednotlivě resorty využívat, je zajištění prvku bezpečnosti 
nezbytnou podmínkou. Bylo konzultováno s NBÚ a bude podrobněji specifikováno v Koncepci 
rozvoje KIVS.  
 
- Katalogové listy (KL) nedefinují všechny typy datových služeb, jak se zachovat, jsou-li 
v současné době poskytovány služby podle smluv, jejichž platnost končí až po 31. 3. 2013? Má 
na ně podpis DoCZ nějaký vliv? Mají se zrušit v současnosti běžící výběrová řízení? 
T. Panáček – v tomto případě je třeba takovou službu nakoupit samostatně. Platné smlouvy 
nechat doběhnout do konce platnosti,  případně ukončit za podmínek stanovených ve smlouvě a 
pro další období soutěžit cestou DNS. 
V. Grygar – podpis  DoCZ nemá vliv na stávající smlouvy na poskytování služeb a ani není 
důvodem ke zrušení běžících VŘ, pakliže to není v rozporu s usnesením vlády č.385 čl.II odst.2 
písmeno c/ 
 
- Jak bude postupovat MV v případě, že cena služby vysoutěžená DNS bude vyšší než tatáž 
služba vysoutěžená „soukromě“? 
O. Knebl – situace, ve které by zadavatel byl schopen pořídit službu za nižší cenu než je cena 
shodné služby vysoutěžená DNS, je popsána v čl. 2.5 DoCZ. 
 
- Budou akceptovány připomínky ke KL? Např. služba VPN DSL není uvedena v nepovinných 
službách. 
F. Štefan – připomínky budou zveřejněny ve středu 20. června 2012 na webu MV. VPN lze 
vybrat symetrickou i nesymetrickou, ovšem povinně. 
Pokud subjekty v Katalogových listech nenaleznou služby, které chtějí, musejí si je koupit samy. 
Proto byly KL zaslány k připomínkám, aby byly upraveny na míru aktuálním potřebám. Pokud 
někdy v budoucnu vyvstane potřeba nových služeb, nebo naopak ztratí-li poptávka některých 
služeb své opodstatnění, budou doplněny do/staženy z KL. 
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- GŘ HZS ČR – speciální požadavek – mají ITS pro CMS, chtějí přesunout do nepovinné části 
nákupu. Dále mají dohodu o společném postupu 
F. Štefan – je na nich, do jaké míry tento rámec zohlední při poptávce služeb. 
 
- Kdy bude naplněno usnesení vlády týkající se dostupnosti veřejně publikovaných služeb MV po 
protokolu IPv6? 
V. Velas – dostupnost je vázána na realizaci projektu EU – CMSII. Vzhledem k tomu, že došlo 
ke zpoždění, je ve spolupráci s Českou poštou, s.p., připravováno náhradní řešení umožňující 
dostupnost do doby celkové realizace projektu. O termínu přechodu budeme informovat na 
webu MV. 
 
- Co je hodnotícím kritériem v případě DNS? 
T. Panáček –  měla by být nejnižší nabídková cena, nicméně DNS umožňuje toto kritérium 
v průběhu jeho trvání stanovit aktuálně k okamžiku zadávání konkrétní zakázky v rámci DNS. 
 
- Přístupové body do ITS MV, resp. do CMS jsou i na jednotlivých Krajských ředitelstvích Policie 
– jak budou řešeny napájecí, chladící a prostorové nároky na související technologie? 
F. Štefan – nároky budou řešeny v rámci projektu ITS NGN. 
 
F. Štefan – nebude-li někdo připojení do CMS a tudíž ke službám základních registrů 
potřebovat, a to ani do budoucna, není třeba jej poptávat.  
 
- požadavek, aby na příštím jednání byla zdůvodněna požadovaná technologie MPLS IP VPN. 
Taktéž aby byly vysvětleny důvody nezohledněných připomínek ke Katalogovým listům. 
 
Po skončení diskuze J. Matějka poděkoval všem za účast a jednání CMS Fora ukončil. 
 
3. Různé: 
Příští jednání CMS Fora se uskuteční ve čtvrtek 21. 6. 2012 od 9:00 hodin v objektu Centrotex, 
místnost č. 1.04.Je nutné potvrdit účast do 20.6.2012 do 17.00 
 

Přílohy: prezenční listina jednání CMS Fora ze dne 15. 6. 2012. 
 
Přítomni: 
 
Účastníci jednání jsou uvedeni v prezenční listině, která je přílohou tohoto zápisu. 
 
Zapsali: Veronika Kafková, Václav Vávra Dne: 15.06.2012 


